

REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace-Work-Fatherland  
-----  
CENTRAL REGION  
-----  
NYONG AND KELLE DEPARTMENT  
-----  
ESEKA PREFECTURE  
-----  
PRIVATE SECRETARIAL



REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace-Work-Fatherland  
-----  
CENTRAL REGION  
-----  
NYONG AND KELLE DIVISION  
-----  
SENIOR DIVISIONAL OFFICE  
-----  
PRIVATE SECRETARY

AVIS APPEAL NATIONAL TENDER OPENED UNDER EMERGENCY PROCEDURE  
No. 028/AONO/J08/SP/2026 OF 21 April 2026 2026  
FOR THE TECHNICAL AND GEOTECHNICAL INSPECTION AND SUPERVISION OF EMERGENCY  
MAINTENANCE WORKS ON THE REGIONAL ROAD SECTION R0103: BOUMNYEBEL - ESEKA IN THE  
NYONG AND KELLE DEPARTMENT, CENTRAL REGION (35.5 KM) – PHASE II  
Funding: State budget, 2026 fiscal year

**1. Object of the Call for Tenders**

The Prefect of the Nyong and Kélé Department, acting as the Project Owner, is launching an open national tender under emergency procedures for the technical and geotechnical control and supervision of emergency maintenance work on the R0103 Regional Road section: Boumnyebel - Eseka in the Nyong and Kélé Department, Central Region (35.5 km) – Phase II

**2. Consistency of the Services**

The services entrusted to the Co-contractor include the following operations, although this list is not exhaustive:

- Mission 1: Management of the execution of works (DET);
- Mission 2: Scheduling, management and coordination of construction sites (OPC);
- Mission 3: Assistance with acceptance operations (AOR).

These services are defined in more detail in the Terms of Reference.

**3. Cost forecast**

The estimated cost of the operation is **Forty million CFA francs** including all taxes ( 40,000,000 ).

**4. Deadline forecast execution**

The maximum time allowed for the completion of the services object of here call offers is **three (03) calendar months**.

**5. Participation And origin**

Participation in this tender is open on equal terms to design offices or groups of design offices governed by Cameroonian law.

**6. Funding**

The works which are the subject of this Notice of Restricted National Invitation to Tender in emergency procedure, are financed by the **State Budget, Fiscal Year 2026, Section 36, Programme 370, Action 1, Chapter 32000008, Economic Nature 0620 523511**.

**7. Fashion submission**

The submission method chosen for this consultation is exclusively online.

**8. Security deposit of submission**

Each bidder must include with their administrative documents a bid security, paid by hand, issued by an organization or financial institution authorized by the Minister of Finance to issue guarantees for public procurement. A list of these institutions is provided in document 11 of the tender documents. The amount of the bid security is **two hundred thousand (200,000) CFA francs** and it must be valid for **thirty (30) days** beyond the initial bid validity period. Failure to provide a bid security issued by a first-class bank or

a first-category financial institution authorized by the Ministry of Finance to issue guarantees for public procurement will result in the outright rejection of the bid. A bid security submitted but unrelated to the tender in question will be considered missing. A bid security presented by a bidder during the bid opening session will be inadmissible.

The bid bond must be returned within fifteen (15) days of the date of publication of the results. The successful bidder's bid bond will be released as soon as the successful bidder has signed the contract and provided the required final guarantee.

#### **9. Consultation of Case Appeal Offers**

The physical version of the Tender Dossier can be consulted in the Services of the Delegated Project Owner, located at the Prefecture of ESEKA, at the level of the private secretariat, Internal Service for Administrative Management of Markets (SIGAM)), Tel: 696 67 26 14.

It can also be consulted online on the COLEPS platform at the addresses <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> on the ARMP website ([www.arpmp.cm](http://www.arpmp.cm)), as soon as this notice is published in the Journal des marchés (JDM).

#### **10. Acquisition of Case Appeal Offers**

The Restricted National Tender Dossier can be obtained during business hours from 7:30 a.m. to 3:30 p.m. at the Nyong and Kélé Prefecture, upstairs in the Internal Procurement Administrative Management Service (SIGAM), as soon as this Notice is published, upon presentation of a receipt for payment of 50,000 (fifty thousand) CFA francs to the Eseka Finance Office. This fee is non-refundable. The receipt must specify the tender number and the lot number. When collecting the dossier, bidders must present the original receipt and register.

It is also possible to obtain the DAO by free download on the COLEPS platform or on the ARMP website (<http://www.arpmp.cm>) available at the addresses indicated above for the electronic version.

#### **11. Discount of the offers**

Each offer, written in French or English, must be submitted by the bidders on the COLEPS platform no later than **17 SEPT 2026** at 12:00.

Furthermore, bidders must submit, within the same aforementioned period, to the Nyong and Kélé Prefecture, upstairs in the Internal Service for Administrative Management of Markets (SIGAM), a backup copy of the administrative file, the technical and financial offers recorded on a USB key or CD/DVD and placed in an envelope bearing the following inscription:

**" NOTICE OF NATIONAL OPEN TENDER UNDER EMERGENCY PROCEDURE "**

No. **08**./AONO/J08/SP/2026 OF **21 AOÛT 2026** 2026

**FOR THE TECHNICAL AND GEOTECHNICAL INSPECTION AND SUPERVISION OF EMERGENCY MAINTENANCE WORKS ON THE REGIONAL ROAD SECTION R0103: BOUMNYEBEL - ESEKA IN THE NYONG AND KELLE DEPARTMENT, CENTRAL REGION (35.5 KM) - PHASE II**

**Funding:** State budget, 2026 fiscal year

**Project Owner Delegate :** Prefect of the Nyong and Kélé Department

**Departmental Procurement Commission attached to the Nyong and Kélé Prefecture**

**FUNDING : STATE BUDGET, 2026 FINANCIAL YEAR**

**"TO BE OPENED ONLY DURING THE COUNTING SESSION"**

**"(Backup copy)"**

#### **12. Admissibility folds**

Offers received on the COLEPS platform after the submission date and time or those not complying with the required formats (PDF and JPEG) of the administrative, technical and financial offer will be inadmissible.

Any offer not conforming to the requirements of this Notice and the Tender Documents will be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid security established according to the model proposed in the Tender Documents and issued by a first-class bank approved by the Ministry of Finance, valid for thirty (30) days beyond the offer validity period, will be deemed unacceptable.

Under penalty of rejection, bidders' offers must be produced in accordance with the stipulations of the Special Tender Regulations.

Administrative documents have a validity period of three (03) months; this expiry date of administrative documents must be after the date of launch of the Call for Tenders.

If, upon opening the bids, an administrative document is found in a bidder's offer that does not conform to the requirements of the tender specifications, with the exception of the bid security, the bidder will be granted an additional forty-eight (48) hours to either provide further information or conduct additional checks on the validity of the document in question. After this period, the offer will be rejected.

### **13. Opening folds**

The bids will be opened online, in a single session, on **7 SEPT 2026** at 1 p.m. specified by the Departmental Commission for Procurement (CDPM) sitting in its meeting room at the Nyong and Kellé Prefecture.

**NB:** Only bidders may attend this opening session or be represented by a single duly authorized person of their choice, even in the case of a group of companies.

Under penalty of rejection, the required administrative documents must be submitted in original form or as certified copies by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Specific Regulations of the Invitation to Tender. They must be less than three (3) months old or have been drawn up after the date of signature of the Invitation to Tender notice.

**14. In the event of the absence or non-conformity of a document in the administrative file at the time of the opening of the bids, after a period of 48 hours granted by the Criteria devaluation**

#### **14.1-Criteria qualifying rounds**

THE criteria qualifying rounds fix THE terms minimum has fill For be admitted has the evaluation following the criteria essentials. They born must not TO DO the object of rating. THE non-compliance of these criteria leads THE rejection of the offer of the bidder.

These include:

#### **a) For the administrative file:**

- The absence of a bid bond at the opening of the bids;
- Failure to produce, more than 48 hours after the opening of the bids, a document from the administrative file deemed non-compliant or missing (except for the bid bond);
- False statements, fraudulent maneuvers, or falsified documents
- Lack of financial capacity amounting to 30% of the total amount including tax, i.e. 12,000,000 CFA francs.

#### **b) For the Technical Offer:**

- Having obtained a technical score of less than 75 points out of 100;
- The absence of a sworn statement of not having abandoned the markets during the last three years;
- The absence of a dated and signed integrity charter;
- The absence of a dated and signed declaration of commitment to respect environmental and social clauses;

▪ False statements, fraudulent maneuvers, or falsified documents

c) **For the Financial Offer:**

- The absence of a quantified unit price in the financial offer;
- The absence of an element of the financial offer (the submission, the unit prices, the bill of quantities);

**15.2-Criteria essentials**

Technical bids will be evaluated out of one hundred (100) points according to the following essential criteria:

- a- Qualification and experience of the experts assigned to the operation ( out of 65 points );
- b- Technical, logistical and material resources to be put in place ( out of 15 points ).
- c- References of the inspection office/group of inspection offices ( out of 20 points );

**NB :** Any public official listed among the staff of a bidder who has not submitted all the documents that could justify his release from the Administration will be considered invalid .

**15. Attribution**

The Prefect of the Department of Nyong and Kélé, the Delegate Project Owner, will award the contract to the bidder whose offer has been evaluated as *the lowest* and fulfilling the required administrative, financial and technical capacities.

**16. Offer validity period**

Bidders remain bound by their offer for **ninety (90) days** from the initial date set for the submission of offers.

**Additional Information**

Further information can be obtained during business hours from the Prefecture, at the private secretariat (Internal Administrative Management Service for Public Procurement (SIGAM)) Tel: 696 67 26 14 , or online on the COLEPS or ARMP platform at: <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> .

**17. Fight against corruption and bad practices**

To report any corruption, misconduct, or other wrongdoing, please call CONAC at 1517, the Public Procurement Authority (MINMAP) (SMS or call) at (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, or the Project Owner's Delegate at.....

Done at ESEKA, on

**21 AOUT 2026**

**THE SENIOR DIVISIONAL OFFICER OF  
THE NYONG ET KELLE DIVISION  
(Contracting Authority)**

**COPIES**

- MINMAP/YDE
- ARMP - CENTRE (For publication in the JDM);
- DD-MINMAP / NK (For information);
- President CDPM-NK;
- Chief SIGAM /J08;
- Display/Archives.



*Ngamba Emmanuel Ledoux*  
**Administrateur Civil Principal  
Hors-Echelle**

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
Paix-Travail-Patrie  
-----  
REGION DU CENTRE  
-----  
DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE  
-----  
PREFECTURE D'ESEKA  
-----  
SECRETARIAT PARTICULIER



REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace-Work-Fatherland  
-----  
CENTRE REGION  
-----  
NYONG AND KELLE DIVISION  
-----  
SENIOR DIVISIONAL OFFICE  
-----  
PRIVATE SECRETARY

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE**  
N° **08/AONO/J08/SF/2026** DU **12 1 AOÛT 2026** 2026  
**POUR LE CONTROLE TECHNIQUE, GEOTECHNIQUE ET LA SURVEILLANCE DES TRAVAUX**  
**D'ENTRETIEN D'URGENCE DE LA SECTION DE ROUTE REGIONALE R0103 : BOUMNYEBEL -**  
**ESEKA DANS LE DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE, REGION DU CENTRE (35,5 Km) – PHASE II**  
**Financement : Budget de l'Etat, EXERCICE 2026**

**18. Objet de l'Appel d'Offres**

Le Préfet du Département du Nyong et Kélé, Maitre d'Ouvrage Délégué, lance un Appel d'Offres National ouvert en procédure d'urgence pour le contrôle technique, Géotechnique et la surveillance des travaux d'entretien d'urgence de la section de Route Régionale R0103 : Boumnyebel - Eseka dans le Département du Nyong et Kélé, Région du Centre (35,5 Km) – Phase II

**19. Consistance des Prestations**

Les prestations qui sont confiées au Cocontractant comprennent les opérations suivantes dont la liste n'est pas exhaustive :

- **Mission 1** : Direction de l'exécution des travaux (DET) ;
- **Mission 2** : Ordonnancement, pilotage et coordination des chantiers (OPC) ;
- **Mission 3** : Assistance aux opérations de réception (AOR).

Ces prestations sont définies de manière plus détaillée dans les Termes de Références.

**20. Coût prévisionnel**

Le coût prévisionnel de l'opération est de **Quarante millions de francs CFA TTC (40.000.000)** Francs CFA Toutes Taxes Comprises

**21. Délai prévisionnel d'exécution**

Le délai maximum prévu pour la réalisation des prestations objet du présent appel d'offres est de **trois (03) mois** calendaires.

**22. Participation et origine**

La participation au présent appel d'offres est ouverte à l'égalité des conditions aux bureaux d'études ou groupement de bureaux d'études de droits camerounais.

**23. Financement**

Les travaux objet du présent Avis d'Appel d'Offres National restreint en procédure d'urgence, sont financés par le **Budget de l'Etat, Exercice 2026, Section 36, Programme 370, Action 1, Chapitre 32000008, Nature Economique 0620 523511.**

**24. Mode de soumission**

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est en ligne exclusivement.

**25. Cautionnement de soumission**

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances

pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO dont le montant s'élève à : **Deux Cent Mille (200 000) Francs CFA** et valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

Restituées dans un délai de quinze (15) jours à compter de la date de publication des résultats. La caution de soumission de l'attributaire du Marché sera libérée dès que ce dernier aura signé le marché et fourni le Cautionnement définitif requis.

#### **26. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres**

La version physique du Dossier d'Appel d'Offres peut être consultée dans les Services du Maître d'Ouvrage Délégué, sis à la Préfecture d'ESEKA, au niveau du secrétariat particulier, Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM)), Tel : 696 67 26 14.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> sur le site internet de l'ARMP ([www.armp.cm](http://www.armp.cm)), dès publication du présent avis au journal des marchés (JDM).

#### **27. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres**

Le Dossier d'Appel d'Offres National restreint peut être obtenu aux heures ouvrables à partir de 07h30 à 15h30 min à la Préfecture du Nyong et Kélé, à l'étage dans le Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM), dès publication du présent Avis, contre présentation d'une quittance de versement de 50 000 F cinquante mille) F CFA à la Recette des Finances D'ESEKA. Non remboursables. Ladite quittance devra préciser le numéro de l'appel d'offres et le numéro du lot. Lors du retrait du dossier, les soumissionnaires doivent présenter l'original de la quittance en se faisant enregistrer.

Il est également possible d'obtenir le DAO par téléchargement gratuit sur la plateforme COLEPS ou sur le site de l'ARMP (<http://www.armp.cm>) disponible aux adresses sus indiquées pour la version électronique.

#### **28. Remise des offres**

Chaque offre, rédigée en français ou en anglais devra être transmise par les soumissionnaires sur la plateforme COLEPS au plus tard, le **17 SEPT 2026** à 12heures.

Par ailleurs, les soumissionnaires devront déposer dans le même délai suscité à la Préfecture du Nyong et Kélé, à l'étage dans le Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM), une copie de sauvegarde du dossier administratif, des offres technique et financière enregistrée sur une clé USB ou CD/DVD et placée dans une enveloppe portant la mention :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCEDURE D'URGENCE**

**N° 08/AONO/J08/SP/2026 DU 21 AOÛT 2026 2026**

**POUR LE CONTROLE TECHNIQUE, GEOTECHNIQUE ET LA SURVEILLANCE DES TRAVAUX D'ENTRETIEN D'URGENCE DE LA SECTION DE ROUTE REGIONALE R0103 : BOUMNYEBEL - ESEKA DANS LE DEPARTEMENT DU NYONG ET KELLE, REGION DU CENTRE (35,5 Km) - PHASE II**

**Financement : Budget de l'Etat, EXERCICE 2026**

**Maître d'Ouvrage Délégué : Préfet du Département du Nyong et Kélé**

**Commission Départementale de Passation des Marchés placée auprès de la Préfecture du Nyong et Kélé**

**FINANCEMENT : BUDGET DE L'ETAT, EXERCICE 2026**

**« A NOUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »**

## « (Copie de sauvegarde) »

### 29. Recevabilité des plis

Les offres parvenues sur la plateforme COLEPS après la date et l'heure de dépôt ou celles ne respectant pas les formats exigés (PDF et JPEG) du dossier administratif, des offres technique et financière seront irrecevables.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission établie selon le modèle proposé dans le DAO et délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances, valable pendant trente (30) jours au-delà du délai de validité des offres.

Sous peine de rejet, les offres des soumissionnaires devront être impérativement produites conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Les pièces administratives ont une durée de validité de trois (03) mois, cette date limite de validité des pièces administratives doit être postérieure à la date de lancement de l'Appel d'Offres.

Si à l'ouverture des plis, il est constaté une pièce administrative non-conforme aux exigences du DAO dans l'offre d'un soumissionnaire à l'exception de la caution de soumission, un délai supplémentaire de quarante-huit (48) heures lui sera accordé pour, soit fournir des informations complémentaires, soit mener des vérifications supplémentaires sur la validité de la pièce concernée. Passé ce délai, l'offre sera rejetée.

### 30. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en ligne, en un temps et aura lieu, le **7 SEPT 2026** à 13 heures précises par la Commission Départementale de Passation des Marchés (CDPM) siégeant dans sa salle de réunions de la Préfecture du Nyong et Kéllé.

**NB :** Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de D'Appel d'Offres.

### 31. En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, après un délai de 48 heure accordé par la Critères d'évaluation

#### 14.1-Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Ils ne doivent pas faire l'objet de notation. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment de :

#### a) Pour le dossier administratif :

- L'absence du cautionnement de soumission à l'ouverture des plis ;
- La non-production au-delà de 48h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente (excepté le cautionnement de soumission) ;
- Fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou des pièces falsifiées

- Absence de la capacité financière à hauteur de 30% du montant TTC soit 12 000 000 fcfa.

**b) Pour l'Offre technique :**

- Avoir obtenu une note technique inférieure à 75 points sur 100 ;
- L'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des marchés au cours des trois dernières années ;
- L'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
- L'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée ;
- Fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou des pièces falsifiées

**c) Pour l'Offre financière :**

- L'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- L'absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE) ;

**15.2-Critères essentiels**

Les offres techniques seront évaluées sur cent (100) points selon les critères essentiels suivants :

- a- Qualification et expérience des experts affectés à l'opération (sur 65 points) ;
- b- Moyens techniques, logistiques et matériels à mettre en place (sur 15 points).
- c- Références du bureau de contrôle/groupement de bureau de contrôle (sur 20 points) ;

**N.B :** Tout agent public listé parmi le personnel d'un soumissionnaire et qui n'a pas présenté tous les documents susceptibles de justifier sa libération de l'Administration, sera considéré comme non valable.

**32. Attribution**

Le Préfet du Département du Nyong et Kélé, Maître d'Ouvrage Délégué, attribuera le marché au soumissionnaire dont l'offre aura été évaluée *la moins disante* et remplissant les capacités administratives, financières et techniques requises.

**33. Durée de validité des offres**

Les soumissionnaires restent tenus par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date initiale fixée pour la remise des offres.

**Renseignements complémentaires**

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Préfecture, au niveau du secrétariat particulier (Service Interne de Gestion Administrative des Marchés (SIGAM)) Tel : 696 67 26 14. ou en ligne sur la plateforme COLEPS ou ARMP aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

**34. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques**

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, le Maître d'Ouvrage Délégué au numéro.....

Fait à ESEKA, le **12 1 AOÛT 2026**

**LE PREFET DU DEPARTEMENT NYONG  
ET KELLÉ**  
(Autorité Contractante)

**AMPLIATIONS**

MINMAP/YDE

- ARMP - CENTRE (Pour publication au JDM) ;
- DD-MINMAP / NK (Pour information) ;
- Président CDPM -NK ;
- Chef SIGAM / JOB ;
- Affichage/Archives.



*Engamba Emmanuel Ledoux*  
**Administrateur Civil Principal**  
Mors-Echelle